

REFERAT

Møde i FBS faggruppe

BDI

13. oktober 2021

Deltagere: Bent Sejersen, ITK Aarhus Bibliotekerne
Leif Vindbjærg Nielsen, PLC – Pædagogik & Læring, Vejle Kommune
Lise Viggers, Aalborg Bibliotekerne
Sesse Nisted Atkin, Ishøj Bibliotek
Rikke Petersen, Gladsaxe Bibliotekerne
Helle Krogh Kristensen, (KOMBIT)
Pernille Saul, KOMBIT (referent)

Afbud:

Gitte Gordon, Roskilde Bibliotekerne
Jens Vejlstrup, LollandBibliotekerne
Randi Gjermandsen, Københavns Biblioteker

Dagsorden

1. Velkommen og bordet rundt	2
2. Digital Post.....	2
3. BDI governance	2
4. Ændringsønsker til FBS.....	2
5. Genudbud af FBS	5
6. Videreudvikling	5
7. Teams	5
8. Eventuelt.....	6

1. Velkommen og bordet rundt

Leif Vindbjærg Nielsen orienterede om, at i forbindelse Systematic udfasning af klippekort, vil efterlyse kommuner, som har klip tilovers, med henblik på at få dem anvendt til at få vist materialets tilhørsfilial på lånerstatus i LMS. Et klip svarer til DKK 1200,- og udviklingsprisen er oplyst til DKK 57.000 dog med mulighed for prisnedslag.

Sesse Nisted Atkin spurgte om status på "CPR integration til automatisk oprettelse af væрге i Cicero", som Fredensborg har været i dialog med Systematic om at få udviklet.

KOMBIT kender ikke status, men orienterede om, at ændringen, hvis den implementeres, ikke bliver en del af FBS, men af Cicero, da den ikke overholder gældende forretningsregler.

Gladsaxe, Ishøj og Aalborg kommuner er i øjeblikket i gang med at registrere økonomisk ansvarlig på allerede oprettede børnelånere.

2. Digital Post

KOMBIT orienterede om, at i forbindelse med overgang til Ny generation af Digital Post skal bibliotekerne inden 30. november lave opsætninger gennem brugergrænsefladen "Administrativ Adgang".

Systematic udsender medio oktober en vejledning til bibliotekerne.

Bibliotekerne vil blive informeret gennem Systematics nyhedsbrev og KOMBIT skriver direkte til folkebibliotekernes systemadministratorer.

Der vil ikke blive udsendt en KLIK-opgave.

3. BDI governance

KOMBIT orienterede om, at BDIs governancemodel vil blive evalueret i løbet af de kommende måneder. Faggruppen bliver involveret i form af interviews. Resultatet bliver forelagt BDI styregruppen primo 2022.

KOMBIT orienterede også om, at der i 1. halvår 2022 vil blive indhentet interessetilkendegivelser for deltagelse i FBS faggruppen. Nuværende medlemmer af faggruppen opfordres til at indsende interessetilkendegivelse, hvis de ønsker at fortsætte i faggruppen.

4. Ændringsønsker til FBS

#741 Materiales titel ønskes påført køreseddel til eDepot

Ønskes afvises – da der er andre ønsker, som det giver mere værdi at udvikle.

#744 Blacklist af filialer - Interne filialer skal ikke vises for lånere ved visning af materialers tilgængelighed

Skal udvikles af hensyn til NEXT – det er allerede nu muligt i Cicero Surf.

#748 Værges telefonnummer bruges ved låneroprettelse af børn der ikke selv har angivet telefonnummer

Ønskes afvises – da der er andre ønsker, som det giver mere værdi at udvikle.

#751 Mellemværende sendt til inddrivelse skal ikke længere figurerer på nye saldoopgørelser

Faggruppen mener, at dette allerede er muligt. KOMBIT kontakter rapportøren og henviser til support.

#752 Visning af korporationer som ophav fra felt 110c

KOMBIT kontakter DBC for at få oplyst, hvor mange ældre poster, det drejer sig om, og ellers henvises til oprettelse af lokalposter.

#753 Tilføjelse af mulighed for at tilføje eller ændre i informationer om økonomisk ansvarlig for allerede oprettede børnelånere via CMS API (CMS Integration Services)

Ønsket afvises - men funktionen overvejes i forbindelse med kravspecificeringen til genudbuddet.

#755 Udskriv-funktion ved F2 Søgning - Søg bibliografisk post - marker søgesæt - "Se statistik"

Ønsket godkendes – eksport til IMS skal tilføjes.

#756 F3 - Ordre - søgefelt til kundenummer

Ønsket godkendes.

#757 Masserettelse af beholdningsoplysninger

Fejl? Drøftes med Systematic på CCB-møde.

#758 Hvilken bruger har oprettet låner?

Ønsket godkendes – direkte adgang til revisionslog overvejes i forbindelse med genudbud.

#759 Søgning med beholdningskoder F2 (søg materialer)

Ønsket relaterer sig til databrønden og henvises til FBI.

#760 Fremsøgning af oprettede (børne)lånere som ikke har tilknyttet værge/økonomisk ansvarlig

Ønsket afvises – udtræk kan bestilles hos Systematic (betalbar ydelse).

#761 Søgninger til IMS

Drøftes med Systematic – det skal også være muligt at udpege poster til print – fx print af søgesæt.

#763 Manglende udstilling af sorteringsdestination ved back-dating(tilbagedatering)

Ønsket afvises, da faggruppen mente, man kunne leve med as-is. Skal med i krav til kommende nødsystem.

#765 Standardpris på materialer med let- og lixtal

Ønsket afvises, men faggruppen var dog enige om, at konfiguration af standardpriser skal drøftes i forbindelse med kravspecifikationen til genudbuddet.

#766 Valgfri længde af fornyelsesperiode

Faggruppen godkendte ændringsønsket.

#767 Ny funktion der får Cicero til at reagere, når en bortkommet bog bliver afleveret

Afventer om problemet er løst med implementering af CPX0224 Bortkommet.

#769 Ændringer til materialevalgs billedet (F3 - Accession)

Faggruppen forstår ikke ændringsønsket og beder om at få det uddybet af forslagsstilleren.

#770 Der kommer ikke køreseddel ved aflevering af fjernlån

Faggruppen afviste ændringsønsket for nuværende, men mener, at det bør indgå i den næste version af Fælles Bibliotekssystem.

#772 Markering af overbygningsmaterialer (CB-funktion)

KOMBIT orienterede om ændringsønsket, som forventes finansieret af centralbibliotekerne.

Faggruppen kommenterede, at det var ærgerligt, at ændringsønskeportalen er nedlagt, da det fx kan være vanskeligt at finde frem til PLC'ernes ændringsønsker i det nuværende regneark.

Bent Sejersen mente, at Aarhus kunne være behjælpelig med at identificere PLC'ernes ændringsønsker, hvis de fik fremsendt et komplet Excel udtræk.

KOMBIT fremsender en komplet liste.

5. Genudbud af FBS

FBS faggruppen drøftede KOMBITs råskitse til det kommende udbud. Råskitsen er et oplæg til BDI styregruppens møde i november.

KOMBIT opdaterer præsentationen med de input, som fremkom under mødet og uploader den nye version i "FBS faggruppe" i Teams.

Kommunerne vil blive involveret i udarbejdelse af kravspecifikationen. Hvordan er endnu ikke besluttet. Det kunne ske ved enten at udvide faggruppen eller nedsætte en arbejdsgruppe til formålet, som består af specialister, som arbejder med FBS.

6. Videreudvikling

Orienteringspunkt, som ikke blev gennemgået på mødet pga. tidsmangel.

7. Teams

KOMBIT har i de seneste måneder ikke fået meget respons, på de spørgsmål, vi har lagt ud på Teams, og vil gerne have en tilkendegivelse af, om vi i stedet skal kommunikere direkte på mail.

Det viser sig, at den manglende respons skyldes, at medlemmerne ikke længere notificeres, når der er opslag i @FBS faggruppe. Faggruppen ønsker stadig at anvende Teams, som kommunikationskanal, men vil også gerne have en avis på mail, når der er nyt.

8. Eventuelt

- Netværksmøde for FBS praktikere den 2. december 2021 på Teams. KOMBIT efterlyser forslag til indhold udover orientering om videreudviklingen i FBS. Umiddelbart har faggruppen ingen forslag, men faggruppen opfordres til at komme med forslag på i det opslag, som allerede nu ligger på Teams.
- Andet
Mødekalender for 2022 udsendes snarest.